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Zápis 
z Ústřední volební konference delegátů sekce chovatelů drůbeže,  

která se konala dne 2. června 2018 v Praze 

 
 

Účastníci jednání:  

OO ČSCH Beroun (Romana Čechová), Blansko (Mgr. Marcela Nečasová), Brno (Rostislav Valeš), Břeclav 

(Jaroslav Kacer), Děčín (Miroslav Malý), Domažlice (Josef Buršík), Frýdek-Místek (Ondřej Ceniga), Havlíčkův 

Brod (Ing. Miroslav Jindra), Hodonín (Tomáš Horinka), Hradec Králové (Jaroslav Kalaš), Chomutov (Josef 

Ješetický), Chrudim (Jiří Zeman), Jihlava (Ladislav Vaněk), Jindřichův Hradec (Vladimír Kopřiva), Karlovy 

Vary (Jiří Kaštovský), Karviná (Tadeáš Jokiel), Kolín (Oldřich Šálek), Kroměříž (Lukáš Janečka), Louny 

(Václav Stehlík), Mělník (Josef Škoda), Mladá Boleslav (Milan Hradec ml.), Nymburk (Miloslav Kubát), 

Opava (Bohumil Byrtus), Pardubice (Ladislav Malý), Pelhřimov (Marie Špátová), Písek (František Štochl), 

Plzeň obl. (Martin Loukota), Praha (Markéta Uzlová), Praha-západ (Ing. Richard Konrád), Prostějov (Ing. Karel 

Karkan), Přerov (Michal Stiskálek), Příbram (Ján Beňo), Rokycany (Lubomír Kesner), Rychnov nad Kněžnou 

(Václav Hromek), Sokolov (Antonín Drbal), Strakonice (Jaroslav Šustr), Svitavy (Richard Kořízek), Šumperk 

(Zdeněk Dráb), Tábor (Štefan Kočica), Tachov (Jan Kotrba), Trutnov (Václav Brdička), Třebíč (Ing. Erik 

Mišovič), Ústí nad Orlicí (JUDr. Mikuláš Papoušek), Vyškov (Jiří Soukup), Znojmo (Alena Polášková), Žďár 

nad Sázavou (Jiří Štourač) – 46 delegátů – 391 hlasů = účast 68,71 %. 

Klub chovatelů araukan (Ing. Miroslav Pawlas), australek (Jiří Soukup), barneveldek (Petr Tržil), českých hus 

(Ladislav Štolba), českých slepic (Pavel Hrubeš), hamburčanek (Václav Hromek), hempšírek (Rostislav Valeš), 

krůt a perliček (Zdeněk Dráb), leghornek (Josef Blažek), plymutek (Miloslav Hertl), sasexek (Jaroslav Bayer), 

sebritek (Ing. Karel Karkan), velsumek (Jiří Král), vlašek (Martin Loukota), vyandotek (Pavel Hrubeš), 

zakrslých a smaragdových kachen (Václav Rohrer ml.) – účast 80,00 %. 

ÚOK CHD, KK, předseda Sboru posuzovatelů drůbeže, tajemnice ÚOK CHD: Pavel Hrubeš, Jaroslav 

Bayer, Tadeáš Jokiel, Jaroslav Kalaš, Josef Škoda, Josef Vilhelm, Peter Žuffa, Václav Brdička, Miloslav Hertl, 

Ivan Pavel, Ing. Eliška Stejskalová 

Kandidáti do ÚOK CHD, KK: Jaroslav Bayer, Josef Buršík, Zdeněk Dráb, Miloslav Hertl, Václav Hromek, 

Pavel Hrubeš, Jaroslav Kalaš, Lubomír Kesner, Jiří Král, Ivan Pavel, Václav Rohrer ml., Jakub Šedivý, Josef 

Vilhelm, Peter Žuffa, Václav Eisenreich, JUDr. Mikuláš Papoušek 

Hosté: Ing. Miroslav Kroft -  předseda ÚVV ČSCH, Ing. David Rameš - generální  sekretář ÚVV ČSCH, Ing. 

František Šonka – čestný předseda ÚOK CHD, MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D. – předseda ÚOK CHK.  

 
(Poznámka - hlasy stanoveny dle počtu objednaných členských známek /v základní objednávce/ na 

rok 2018. Na každých započatých 20 dospělých členů počítán jeden hlas. Celkový počet všech hlasů 

je 569 hlasů = 100 %.) 

 

PROGRAM:    

1. Zahájení, volba pracovních komisí, schválení programu 

2. Schválení jednacího a volebního řádu 

3. Kontrola usnesení z minulé konference 

4. Zpráva o činnosti ÚOK CHD za rok 2017 

5. Plemenářská práce v chovech a problematika posuzování drůbeže 

6. Zpráva o klubech chovatelů drůbeže za rok 2017 

7. Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE za rok 2017 

8. Zpráva kontrolní komise za rok 2017 

9. Představení kandidátů do ÚOK CHD a KK a diskuse k nim 



10. VOLBY 

11. Návrh rozpočtu ÚOK CHD na rok 2019 

12. Diskuse ke zprávám, různé  

13. Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2018  

14. Usnesení 

15. Závěr              

 

Ad 1)  Zahájení, volba pracovních komisí, schválení programu 

     Jednání svolala Ústřední odborná komise chovatelů drůbeže (dále jen ÚOK) 

prostřednictvím e-mailem rozeslané pozvánky. Ústřední volební konferenci delegátů sekce 

chovatelů drůbeže (dále jen konference) zahájil v 10.05 hodin Josef Vilhelm, člen ÚOK, jenž 

celé další jednání řídil. Přivítal přítomné hosty: Ing. Miroslava Krofta – předsedu ÚVV 

ČSCH, Ing. Davida Rameše – generálního sekretáře ÚVV ČSCH, Ing. Františka Šonku – 

čestného předsedu ÚOK CHD a MVDr. Miloslava Martince, Ph.D. – předsedu ÚOK CHK. 

Poté vyzval k uctění památky zesnulého Milana Uhra a dalších chovatelů.   

      Josef Vilhelm konstatoval, že z jednání bude pořízen zvukový záznam, jenž bude po dobu 

jednoho roku uložený v Sekretariátu ÚVV ČSCH. Uvedl, že rokování je doprovázeno 

obrazovou prezentací, jíž se ujal Peter Žuffa. Schválení programu předcházela volba 

pracovních komisí, zapisovatele a ověřovatelů. K členům komisí, jež byli navrženi ÚOK, 

delegáti navrhli další členy. Kdo souhlasí s tím, aby mandátová komise pracovala ve složení: 

Tadeáš Jokiel (navržený ÚOK), Ondřej Ceniga, Antonín Drbal, Lubomír Kesner, Martin 

Loukota, Milan Hradec ml., Josef Ješetický - hlasování: PRO vizuálně většina. Kdo souhlasí 

s tím, aby návrhová komise pracovala ve složení: Jaroslav Kalaš (navržený ÚOK), Ing. 

Richard Konrád, Jakub Šedivý – hlasování: PRO vizuálně většina. Kdo souhlasí s tím, aby 

volební komise pracovala ve složení: Josef Škoda (navržený ÚOK), Josef Blažek, Vladimír 

Kopřiva, Rostislav Valeš, Alena Polášková - hlasování: PRO vizuálně většina.  

     Dále Josef Vilhelm uvedl, že jako zapisovatelku ÚOK určila Ing. Elišku Stejskalovou, 

nikdo z delegátů nevznesl námitku. Následovala volba ověřovatelů. Kdo souhlasí s tím, aby 

ověření zápisu provedli: Peter Žuffa, Markéta Uzlová, Jaroslav Bayer – hlasování: PRO 

vizuálně většina. Poté Josef Vilhelm zrekapituloval program jednání, v programu byl rozšířen 

bod č. 9 „Představení kandidátů do ÚOK CHD a KK a diskuse k nim“. Kdo souhlasí 

s navrženým programem jednání – hlasování: PRO vizuálně většina.  

 

Ad 2)  Schválení jednacího a volebního řádu 

     Vladimír Kopřiva připomněl, že univerzální jednací a volební řád schválila loňská valná 

hromada, není proto potřeba o něm hlasovat.  

 

Ad 2)  Kontrola usnesení z minulého jednání 

     Tadeáš Jokiel nejprve referoval o počtu přítomných delegátů (poznámka – původní  

přednesená informace byla v průběhu jednání mandátovou komisí dementována a uvedena 

na pravou míru, v zápise jsou již uvedena správná čísla, což se týká i výsledků hlasování). 

V ČSCH mají delegáti všech okresních, oblastních či městských organizací celkem 569 

hlasů, nadpoloviční většina je 285 hlasů. Na konferenci jsou přítomni delegáti mající 391 

hlas, konference je usnášeníschopná. Při hlasování je nezbytné pro přijetí či zamítnutí návrhu 

196 hlasů. Klubů chovatelů drůbeže je celkem 20, svého delegáta s hlasem poradním má na 

konferenci 16 klubů.   

     Kontrolu ukládacích bodů usnesení minulé konference, jež se konala dne 29. dubna 2017 

v Pardubicích, přednesl Josef Vilhelm: 

1. Zabezpečit realizaci nesplněných usnesení z minulých konferencí odbornosti 

(UZÁVĚRKU HOSPODAŘENÍ ZA ROK 2015 NELZE PŘEDLOŽIT – účtováno za 

celý svaz, ne za střediska. MÍSTO NA TESTOVÁNÍ DRŮBEŽE SE STÁLE 



HLEDÁ, není možné, aby svaz vložil do vybudování testovací stanice např. při SZeŠ 

nemalé finanční prostředky).  

2. Dopracovat Směrnici pro uznávací řízení kontrolovaných chovů drůbeže. 

(SPLNĚNO.)  

3. Zabezpečit čerpání schváleného rozpočtu sekce. (NEČERPÁNY prostředky na 

uznávací řízení, více k tomu ve zprávě Ivana Pavla.) 

4. Zabezpečit finanční prostředky pro specializaci posuzovatelů. (ZABEZPEČENY, o 

specializaci nikdo z posuzovatelů nepožádal.) 

5. Zasílat současně s pozvánkou na konferenci výsledek hospodaření sekce za 

předcházející období. (SPLNĚNO.) 

6. Informovat konferenci o stavu saldokonta střediska 310. (ČÁSTKA, která byla 

nedočerpána od r. 2013 je 514.931,68 Kč (bez roku 2015, kdy výsledek střediska 

ÚOK CHD není znám, účtovalo se za celý svaz). Peníze však nejsou fyzicky 

k dispozici, pro čerpání rozpočtu nad rámec daného roku se žádá ÚVV ČSCH o 

uvolnění prostředků. 

7. Projednat s Redakční radou časopisu Chovatel způsob inzerce prezentace nabídky 

hybridních zvířat členům ČSCH. (SPLNĚNO.) 

8. Zveřejnit zprávu Ivana Pavla (posuzovatelé 2016) v časopise Chovatel a na webu 

ČSCH v sekci Drůbež. (SPLNĚNO částečně, zpráva uvedena jen na webu, pro 

časopis neměla vhodnou formu ke zveřejnění.) 

9. Projednat a zajistit zvýšení paušální náhrady nákladů pro Petera Žuffu spojených se 

zastupováním ČSCH sekce drůbeže v EE. (SPLNĚNO.) 

10. Projednat možnost a stanovit výši finanční podpory pro chovatele a kluby jako 

kompenzaci při účasti na celostátních výstavách. (SPLNĚNO. Za klubové zvíře 

vystavené na CV je vyplácena částka 70,- Kč, na CVM 40,- Kč.) 

 

Ad 4) Zpráva o činnosti ÚOK CHD za rok 2017 

     Zpráva o činnosti byla rozdělena na několik tematických okruhů, jež přednesli další 

členové ÚOK. Pavel Hrubeš, předseda ÚOK, prezentoval jen krátce několik informací.    

 

Ad 5) Plemenářská práce v chovech a problematika posuzování drůbeže 

     Zprávu přednesl Ivan Pavel, předseda výboru Sboru posuzovatelů drůbeže. Konstatoval, 

že  se daří odcházející posuzovatele nahrazovat adepty, jež složí zkoušky. V současnosti je 65 

posuzovatelů drůbeže, někteří posuzují jen málo či vůbec. Dle odevzdaných soupisových 

archů bylo v roce 2017 celkem posouzeno 670 výstav a 40 253  kusů drůbeže, uvedl 

procentuální zastoupení jednotlivých druhů a udělených tříd. Oproti předešlému roku bylo 

posouzeno o 30 výstav méně a o 3 000 kusů méně drůbeže. Zrekapituloval složení výboru 

Sboru posuzovatelů drůbeže a Komise pro přípravu adeptů. Uvedl, že standardová komise 

dokončuje soubor nových standardů a změn či úprav stávajícího Vzorníku plemen drůbeže. 

Změny se týkají velikosti nánožních kroužků u některých plemen, hmotnosti, počtu uznaných 

barevných rázů aj. Vysvětleno bude hodnocení podušek, ušnic, barvy kůže, pernatých ozdob 

– chocholek, chocholů, rousů atd., protože dochází často ze strany chovatelů k mylnému 

pohledu na věc. Ucelený dodatek ke stávajícímu vzorníku by měl být před podzimními 

výstavami k dispozici. Uvedl, že 1. července tohoto roku vstoupí v platnost nový seznam 

plemen drůbeže a barevných či kresebných rázů uznaných v České republice. Další nová 

plemena či rázy budou do budoucna zařazovány pouze na základě uznávacího řízení. Dále 

Ivan Pavel informoval o tom, že evropská komise zařadila do uznávacího řízení tzv. 

východoevropskou hrbolovou husu (pozn. těžší forma husy cholmogorské). Konstatoval, že 

uznávací řízení kontrolovaných chovů bude provádět 20 vybraných hodnotitelů.  

    Ivan Pavel znovu připomněl, že drůbež je zařazena mezi hospodářská zvířata a týká se jí 

tzv. Plemenářský zákon. Vysvětlil, že finální verze Směrnic pro kontrolované chovy 



čistokrevných plemen drůbeže musela počkat na novelizaci tohoto zákona. Směrnice byla 

promítána a k jednotlivým jejím bodům Ivan Pavel v krátkosti promluvil. Zdůraznil, že 

ČSCH má garanci za čistokrevná plemena, pokud budou šlechtěna, musí být šlechtěna řádně, 

nikoliv formálně. Konstatoval, že každý chovatel drůbeže může chovat, jaké plemeno chce a 

nikdo mu do toho nebude zasahovat. Jestliže však má zájem dané plemeno šlechtit, je 

nezbytné respektovat pravidla, jež tu platila i dříve. Uvedl, že naprostá většina chovatelů o 

šlechtitelskou práci nemá zájem, uznání kontrolovaného chovu považují jen za jakousi 

reklamu. Dále uvedl, že mezi chovateli převažuje zájem o výstavní činnost, je třeba to 

respektovat. Znovu zdůraznil, že kritéria pro šlechtitelskou práci nejsou nic nového. Jen se 

teď klade důraz na dodržování pravidel, což budí nelibost.  

     S ohledem na volby, jež mohou být několikakolové, byl přednášený referát zkrácený. Byla 

podána informace o tom, že předsedou mandátové komise se stal Lubomír Kesner, předsedou 

návrhové komise Jaroslav Kalaš a předsedou volební komise Josef Blažek.    

 

Ad 6) Zpráva o klubech chovatelů drůbeže za rok 2017 

     Jaroslav Kalaš uvedl, že ÚOK mapovala činnost klubů a pořádání speciálních výstav, zda 

posuzují specialisté. Uvedl, že plemenářské práci se věnuje například Klub chovatelů 

sebritek, dále českých hus a českých slepic. Propagaci a společenskou stránku klubové práce 

preferuje kupříkladu Klub chovatelů araukan, popřípadě plymutek či maransek. Připomněl i 

chovatele drůbeže chocholatých plemen, kteří nejsou sdruženi v klubu, ale de facto jako klub 

pracují a pravidelně se výborně prezentují na celostátní výstavě (dále jen CV). Informoval 

delegáty o nově přijaté Rámcové metodice pro šlechtění drůbeže v kontrolovaných chovech. 

Tato metodika byla prokonzultována a připomínkována na dvou jednáních zástupců ÚOK 

s chovatelskými kluby. Na závěr konstatoval, že základem chovatelství jsou kluby, tedy jsou-

li aktivní. Vystoupení zakončil úvahou, že nesprávný legislativní předpis upírá delegátům 

klubů mít na konferencích možnost hlasovat s hlasem rozhodujícím, ne jenom poradním.  

 

Ad 7) Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE za rok 2017 

     Podrobnou zprávu doprovázenou obrazovou prezentací přednesl Peter Žuffa, stálý delegát 

ČSCH v Evropském chovatelském svazu (dále jen EE), v sekci chovatelů drůbeže. Detailně 

pohovořil především o zasedání ESKG (evropská standardová komise), vysvětlil, co obnáší 

náplň práce této komise. Zmínil také zahájení uznávacího procesu východoevropské hrbolové 

husy (pozn. – těžší forma cholmogorské husy), která je chována i u nás. Poté byla podána 

informace, že Česká republika, Nizozemí a skandinávské státy dosud neposuzují evropským 

systémem. Připomněl, že česká husa chovaná v Německu byla uznána jako tzv. „Böhmische 

gänse“ a vizuálně je v několika znacích odlišná od našeho národního plemene. Dále 

informoval o 29. ročníku Evropské výstavy (dále jen EV), jež se koná v Herningu v Dánsku 

ve dnech 9.-11. 11. 2018, o organizačních záležitostech a o předběžných veterinárních 

podmínkách, které by měly mýt stejné jako při poslední EV v Metách.  

    Peter Žuffa následně referoval o tom, že letošní generální shromáždění EE se konalo dne 

12. 5. 2018 v dánském Koldingu. Prezídium EE jednoznačně rozhodlo o tom, EV se bude 

v roce 2024 konat v České republice. Ing. Miroslav Kroft a Ing. David Rameš byli požádáni 

o zahájení příprav na generální zasedání v roce 2024 v Praze. Dále Peter Žuffa referoval o 

tom, že oba dva jmenovaní se již dnes aktivně podílejí na spolupráci s EE. Vzhledem k tomu, 

že je v EE potřeba dále intenzívně jednat, navrhl Petr Žuffa delegátům, aby Ing. Miroslava 

Krofta konference doporučila v letošních volbách do funkce předsedy ÚVV ČSCH. Následně 

navrhl, aby Ing. Davida Rameše konference doporučila do funkce místopředsedy ÚVV 

ČSCH.    

     Josef Vilhelm nechal hlasovat o předneseném návrhu. Kdo souhlasí s tím, aby konference 

doporučila Ing. Miroslava Krofta na funkci (post) předsedy ÚVV ČSCH ve volbách do ÚVV 

ČSCH v roce 2018 – hlasování: PRO 391 hlas. Kdo souhlasí s tím, aby konference 

doporučila Ing. Davida Rameše na funkci (post) místopředsedy ÚVV ČSCH ve volbách do 

ÚVV ČSCH v roce 2018 - hlasování: PRO 391 hlas.  



  

Ad 8) Zpráva kontrolní komise odbornosti za rok 2018 

     Zprávu přednesl Miloslav Hertl, předseda Kontrolní komise sekce chovatelů drůbeže (dále 

jen KK). Seznámil přítomné s hospodářským výsledkem střediska 310 - Drůbež, jenž činil 

+138.510,88 Kč. Informoval o provedené kontrole některých cestovních dokladů, dále o 

příspěvku, který byl klubům vyplacený za klubovou drůbež vystavenou na celostátní výstavě 

mláďat (dále jen CVM) a CV. Celkem byla vyplacena částka 31.440,- Kč, příspěvek činil 40,- 

Kč na jedno zvíře vystavené na CVM a 70,- Kč na jedno zvíře vystavené na CV. Dřívější 

šlechtitelské a plemenné chovy byly v roce 2017 vedené jako evidované a získaly celkem 

příspěvek 50.200,- Kč. Pohovořil o vzdělávacím fondu a nákladech vynaložených v rámci 

školení posuzovatelů drůbeže a adeptů na posuzovatele. V průběhu roku 2017 byla řešena 

stížnost na posouzení dvou kohoutů hempšírek na CV 2017. Chovatelka byla přizvána na 

jednání ÚOK, kde byla věc prodiskutována a situace vysvětlena. Kontrola byla provedena i 

na dotačním středisku vztahujícím se ke genetickým zdrojům drůbeže. Kontrolní komise 

doporučuje tato opatření: 

- Maximálně využívat elektronickou komunikaci k řešení některých dílčích úkolů. 

Jednat racionálně a včas řešit stanovené úkoly.  

- Zajistit účast zástupce ÚOK na VČS klubů. V případě, že se jednání nemůže zúčastnit 

člen, pověřený prací s kluby, vyšle svého zástupce, jiného člena ÚOK či KK, který po 

absolvování jednání zpracuje krátkou zprávu.  

- I nadále alespoň dvakrát ročně svolat jednání zástupců ÚOK s chovatelskými kluby 

drůbeže. Tato jednání jsou více smysluplná, než účast zástupců klubů na 

konferencích.  

- Kluby chovatelů drůbeže mají možnost vstoupit ohledně plemenářských opatření 

v chovech do kontaktu se Sborem posuzovatelů drůbeže, aby se případné těžkosti 

v chovu řešily a byly stanoveny kroky k jejich nápravě. Racionálně čerpat finanční 

prostředky a při jednání ÚOK a KK využívat, pokud možno, co nejvíce společné 

cesty na zasedání.  

- V průběhu roku 2018 sledovat čerpání rozpočtu, aby zbytečně nedocházelo 

k nedočerpání plánovaných finančních prostředků.  

- Věnovat finanční prostředky na pořízení propagačních materiálů týkajících se 

drůbeže.  

- Více propagovat chov drůbeže v měsíčníku Chovatel i dalších tiskovinách, zaměřit se 

na články odborné a praktické rady.  

- Zastupovat pravidelně ÚOK na jednáních ÚVV ČSCH, především jsou-li na 

programu zasedání příprava CVM a CV, potažmo EV.  

- Zasadit se o rozšíření nabídky Distribučního střediska ČSCH o kuřecí křídelní 

známky. 

- Projednat s ÚVV ČSCH podporu nejen chovatelům drůbeže na EV 2018. 

 

Ad 9) Představení kandidátů do ÚOK CHD a KK a diskuse k nim 

     Josef Blažek uvedl představení kandidátů tím, že volební období je pětileté, volí se sedm 

členů ÚOK a tři členové KK, u kandidátů se zakroužkuje jejich pořadové číslo. Upozornil, že 

delegát nemůže zakroužkovat do ÚOK více kandidátů než sedm, méně zakroužkovat může. 

Konstatoval, že každý hlasovací lístek má „váhu“ hlasů adekvátní tomu, kolik chovatelů je 

v dané územní organizaci (poznámka – delegáti dostali jeden volební lístek při počtu hlasů 

deset a méně, při počtu jedenáct a  více hlasů obdrželi dva lístky – jeden s počtem 10 hlasů a 

druhý s dopočtem). Dále Josef Blažek požádal, aby si delegáti na hlasovacích lístcích vyškrtli 

kandidáta do ÚOK Pavla Dvořáka ml., jenž odstoupil a z KK Miloslava Hertla (poznámka – 

kandidoval do ÚOK i KK, na konferenci avizoval svoji kandidaturu do ÚOK). Poté Josef 

Blažek vysvětlil, že volby mohou být maximálně tříkolové. Zvolený kandidát musí obdržet 

nadpoloviční počet hlasů přítomných delegátů. Vyzval přítomné k důstojnému průběhu voleb 

a kandidáty k představení v časovém rozsahu dvě až tři minuty, a to s ohledem na možné 



vícekolové volby. Poté vždy uvedl kandidáta a vyzval ho, aby se představil. Během 

představování neměl nikdo z přítomných ke kandidátům žádné doplňující otázky: 

- Jaroslav Bayer: navrhuje ZO ČSCH Hodonín, v ÚOK působil několik let, rád by 

dokončil započatou práci; 

- Josef Buršík: navrhuje ZO ČSCH Poběžovice, chtěl by se věnovat plemenářské práci 

a pomoci klubům, které jsou při hlasování diskriminovány; 

- Zdeněk Dráb: navrhuje ZO ČSCH Bušín, zkušenosti zootechnika může zúročit při 

šlechtitelské a plemenářské práci; 

- Miloslav Hertl: navrhuje OO ČSCH Trutnov, oproti KK může mít v ÚOK hlas 

rozhodující, a tím ovlivnit výsledek hlasování v ÚOK; 

- Václav Hromek: navrhuje OO ČSCH Rychnov nad Kněžnou, chce pozvednout 

úroveň propagace chovu drůbeže a celkově chovatelství; 

- Pavel Hrubeš: navrhuje ZO ČSCH Kolín 1 a OO ČSCH Kolín, zaměří se na 

plemenářskou práci a práci s kluby; 

- Jaroslav Kalaš: navrhuje ZO ČSCH Neděliště, rád by se zaměřil na práci s kluby; 

- Lubomír Kesner: navrhuje ZO ČSCH Volduchy a OO ČSCH Rokycany, má rád 

výzvy, řada dosavadních členů ÚOK byla také v pracovních komisích ÚOK, rád by to 

změnil, protože při CV chybí lidé; 

- Jiří Král: navrhuje ZO ČSCH Kolín 1 a OO ČSCH Kolín, chtěl by přispět k narovnání 

vztahů mezi chovateli, chovatelství je o spolupráci a kompromisu;  

- Ivan Pavel: navrhuje ZO ČSCH Borohrádek, chce se zaměřit na plemenářskou práci 

v chovech a zvýšení vzdělanosti chovatelů; 

- Václav Rohrer ml.: navrhuje ZO ČSCH Ladná a OO ČSCH Břeclav, chce zlepšit 

hospodaření ÚOK, podpořit plemenářskou práci a činnost klubů, má kontakty 

v zahraničí; 

- Jakub Šedivý: navrhuje ZO ČSCH Stříbro, chce se věnovat práci s mladými chovateli, 

pomoci při OMCH, podpořit spolkové líhně;  

- Josef Vilhelm: navrhuje ZO ČSCH Hřivčice, nabízí spolupráci, pracovitost, čestnost, 

práci pro chovatelství, aby lidi stmelovalo; 

- Peter Žuffa: navrhuje ZO ČSCH Kunovice, nabízí práci ve standardové komisi, práci 

při vzdělávání a v EE, zastupování českých chovatelů v zahraničí, propagaci našich 

chovů v cizině; 

- Vladimír Eisenreich: navrhuje OO ČSCH Domažlice, chce se zaměřit na maximální a 

racionální využívání finančních prostředků;  

- JUDr. Mikuláš Papoušek: navrhuje OO ČSCH Ústí nad Orlicí, nabízí profesní 

předpoklady vhodném k řádným kontrolám prováděným KK, dále pomoc 

v legislativě. 

Na představování kandidátů ostře reagoval Josef Ješetický, jenž konstatoval, že stávající 

ÚOK neudělala vůbec nic. Vladimír Kopřiva doporučil, aby delegáti zvolili oba kandidáty do 

KK. Josef Blažek vyzval k prvnímu kolu voleb.   

 

Ad 10) VOLBY 

     Výsledky voleb vyhlásil Josef Blažek v průběhu diskuse. Hlasovali delegáti s 391 hlasem, 

síla hlasů v urně byla 390 (poznámka - tyto informace jsou z opravného hlášení mandátové 

komise o počtu hlasů). Neplatný nebyl žádný hlas, několik delegátů využilo možnost nevolit 

všech sedm členů ÚOK. Výsledky a počty hlasů - ÚOK: Peter Žuffa – 296, Josef Vilhelm – 

242, Ivan Pavel – 236,  Miloslav Hertl – 215, Jiří Král – 214, Jakub Šedivý – 213, Václav 

Rohrer ml. – 206. Všech sedm členů ÚOK bylo zvoleno v prvním kole.  

     Další pořadí: Zdeněk Dráb – 203, Pavel Hrubeš – 148, Jaroslav Kalaš – 145, Lubomír 

Kesner – 115, Václav Hromek – 108, Jaroslav Bayer – 105, Josef Buršík – 82.  

     Volby do KK dopadly následovně – pořadí a počty hlasů: Vladimír Eisenreich – 318, 

JUDr. Mikuláš Papoušek – 261. Josef Blažek uvedl, že KK může jednoho člena kooptovat.  

  



Ad 11) Návrh rozpočtu na rok 2017 

     Delegáti obdrželi spolu s pozvánkou na jednání návrh rozpočtu na rok 2019. Výsledovku 

hospodaření za rok 2017 a návrh rozpočtu na rok 2019 okomentoval Josef Vilhelm. Uvedl, že 

návrh rozpočtu schvaluje valná hromada, její delegáti mají konečné slovo. Uvedl, že 

v letošním roce může být objem schválených finančních prostředků změněný, protože dosud 

nebyla ČSCH přiznána od MZe ČR celková dotace na činnost. Následovala diskuse: 

- Josef Buršík:  zeptal se, proč jsou vyčleněné finanční prostředky na uznávací řízení 

kontrolovaných chovů uvedeny na účtu „Cestovné a posudečné“; 

- Ing. Eliška Stejskalová: vysvětlila, že v účetní osnově nelze najít příhodnější účet; 

- Ing. Miroslav Kroft: podotkl, že již z Ústřední volební konference delegátů sekce 

chovatelů králíků má poznamenány návrhy na změnu účetní osnovy, musí vše 

projednat se svazovou účetní, je-li změna možná. Dále konstatoval, že hovoří-li se o 

plemenářské práci, mělo by se mluvit nejen o penězích a výhodách pro chovatele, ale 

také o tom, aby zvířata z kontrolovaných chovů chovatelé nabízeli k prodeji na CV. 

Podotkl, že představa svazových líhní je již v současné době nereálná. Uvedl, že 

k rozpočtu jednotlivých sekcí bude jednat ÚVV ČSCH se zástupci sekcí v srpnu; 

- Milan Hradec ml.: zeptal se, jestli se počítá s příspěvkem pro chovatele, kteří vystaví 

zvířata na EV; 

- Josef Vilhelm: vysvětlil, že návrh rozpočtu se týká roku 2019, kdy se EV nekoná; 

- Václav Rohrer ml.: vznesl dotaz, kde se seženou peníze na tisk dodatků ke Vzorníku 

plemen drůbeže; 

- Josef Vilhelm: odpověděl, že ÚVV ČSCH bude požádán o rozpočtovou změnu; 

- Ing. Miroslav Kroft: pozastavil se nad výší příspěvků pro klubová zvířata: 40,- Kč na 

CVM a 70,- Kč na CV. Konstatoval, že je značný nepoměr mezi příspěvkem od ÚOK 

chovatelů králíků – tam je poskytována částka 13,50 Kč za klubové zvíře na CV. 

Vyslovil názor, že tyto značné disproporce budou řešeny tak, že příspěvek bude 

poskytován z centrálního rozpočtu a v jednotné výši; 

- Miloslav Hertl: konstatoval, že zvýšení příspěvku na 40,- Kč a 70,- Kč navrhla KK; 

- Ing. Richard Konrád: doporučil dát do usnesení, že rozpočet musí být vyrovnaný. 

Nemá smysl teď zveřejňovat konkrétní rozpočet, protože valná hromada ho může 

změnit. 

Kdo je pro, aby byl rozpočet ÚOK pro rok 2019 schválený jako vyrovnaný - hlasování: 

PRO 391 hlas.   

 

Ad 12) Diskuse ke zprávám, různé 

- Ing. Richard Konrád: ohradil se proti tvrzení Josefa Ješetického, že ÚOK vůbec 

nepracovala. Uvedl, že všechno není špatně. Poděkoval za práci Peteru Žuffovi, díky 

němuž o českém chovatelství vědí, kromě Evropy, v Rusku, Turecku a v pobaltských 

republikách;  

- Pavel Hrubeš: uvedl, že kritéria pro uznávací řízení kontrolovaných chovů jsou 

přísná, požadavky na uznání PCH nebo ŠCH splní chovy za několik let, letos se 

budou uznávat hlavně přípravné chovy, upozornil na malou četnost chovů některých 

plemen; 

- Ivan Pavel: vysvětlil, že chovatelé mohou mít i více nepříbuzných kmenů, znovu 

zopakoval, že plemenářská práce je důležitá. Podpořil slova Ing. Miroslava Krofta o 

tom, že drůbež z kontrolovaných chovů by měla být nabídnuta k prodeji na CV. 

Konstatoval, že současné roztrpčení kvůli požadované plemenářské práci pramení 

z toho, že mnozí chovatelé nejsou zvyklí určité zásady dodržovat, jen o tom hovoří; 

- MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D.: pozdravil delegáty, konstatoval, že drůbež, králíci a 

holubi patří na jeden dvorek. Vyslovil názor, že o věcech se musí diskutovat, nic není 

ztracené předem; 

- Peter Žuffa: informoval, že veterinární podmínky na EV 2018 by měly být shodné 

s podmínkami na předešlé EV. Drůbež ze zemí, kde se neočkuje na pseudomor, bude 



vystavena odděleně. Doporučil chovatelům, kteří chtějí ušetřit za ubytování, že 

mohou při EV využít kemp, jenž je v rámci výstaviště;  

- Milan Hradec ml.: zeptal se, jestli se plánuje pomoc chovatelům při vykládce a 

nakládce zvířat na EV; 

- Ing. Miroslav Kroft: potvrdil pomoc, uvedl, že se plánují dvě svozové trasy a centrální 

soustředění v Praze, odvoz do Dánska se bude připravovat pravděpodobně se SZCH;  

- Milan Hradec ml.: připomněl, že při EV v Lipsku byla zcizena některá zvířata; 

- Peter Žuffa: vysvětlil, že ztráty budou vždy, jedna kontaktní osoba nemůže na 

výstavišti ohlídat při balení všechnu českou vystavenou drůbež, nicméně všechny 

ztráty byly zaznamenány a ztracená zvířata byla uhrazena. Zdůraznil, že k největším 

ztrátám dochází při přebírání zvířat po návratu. Uvedl, že nedisciplinovanost a 

nekázeň některých chovatelů, kteří při příjezdu z EV živeně rozebírali zvířata a 

nedbali pokynů doprovodného personálu, byla ostudným zakončením EV. Nelze vše 

házet na pořadatele, je to také o přístupu některých nezodpovědných chovatelů; 

- Ing. Miroslav Kroft: uvedl, že kontaktní osobou v sekci chovatelů drůbeže při EV 

2018 bude Peter Žuffa, za králíky to bude Josef Vilhelm a za holuby Mgr. Bc. 

Alexandr Veselý; 

- Josef Blažek: vysvětlil, že doba přinesla zákaz posílání zvířat poštou, pak vlakem, 

jsou to věci, které ÚOK nemůže změnit; 

- Josef Ješetický: zeptal se, proč se ÚOK nestarala o to, kdo chce dovézt zvířata ze 

zahraničí,  

- Peter Žuffa: ohradil se proti nařčení. Konstatoval, že za 18 let, co zastupuje ČSCH 

v EE, dovezl českým chovatelům ze zahraničí několik tisíc násadových vajec pestré 

škály plemen, od nikoho za to nikdy nic nepožadoval;  

- Ladislav Štolba: uvedl, že zvíře do chovu by si měl chovatel vybrat sám. Kritika, že se 

nedovezla zvířata, není na místě; 

- Josef Ješetický: odpověděl, že z Německa si drůbež do chovu doveze, z východních 

zemí ne;  

- Markéta Uzlová: vznesla dotaz, jestli by se proti Markově nemoci nemohly 

distribuovat menší vakcíny;  

- Peter Žuffa: odpověděl, že taková vakcína je na trhu v Polsku, ale na Slovensku ani 

v České republice není schválená. Vysvětlil, že cenu vakcinace musí chovatel 

promítnout do ceny zvířete, doba nízkých cen za prodejné zvíře už je pryč;  

- Ing. František Šonka: zhodnotil konferenci jako úspěšnou, informoval o úmrtí MVDr. 

Jiřího Douska, jenž spolupracoval s ČSCH;  

- Josef Buršík: vyzval nově zvolené členy ÚOK, aby si šli mezi sebou zvolit předsedu;  

- Ivan Pavel: vyjádřil obavy nad dopady GDPR (směrnice na ochranu osobních údajů);  

- Ing. David Rameš: vysvětlil, že se problém zveličuje, česká legislativa má svoji 

směrnici, GDPR nic nového nepřináší, je třeba vyžadovat souhlasy při zveřejňování 

údajů;  

- Ing. Miroslav Kroft: dodal, že evidence členské základny nesmí být volně přístupná; 

- JUDr. Mikuláš Papoušek: uvedl, že pokud chovatel vydá souhlas v rámci přihlášky na 

výstavu, musí být souhlas doložený samostatným podpisem; 

- Ing. Richard Konrád: uvedl, že schválená Směrnice pro činnost kontrolovaných chovů 

drůbeže je dobře zpracovaná, ale bude muset ještě zohlednit evropskou směrnici, jež 

začne platit od 1. 11. 2018. Ta přinese změnu zemské legislativy. Nový plemenářský 

zákon, inspirovaný evropskou směrnicí, rozděluje hospodářská zvířata na dvě 

kategorie, drůbež bude vedena jako vedlejší hospodářské zvíře (stejně jako ryby, 

včely, běžci). Plemenářskou práci bude u vedlejších hospodářských zvířat řídit 

sdružení, tedy svaz. Plemenná kniha drůbeže se nově bude nazývat plemenářská 

evidence. Teď se musí počkat, až nové předpisy ohledně plemenářské práce vejdou 

v platnost, v tuto chvíli nejde nic dalšího dělat, ani věc urychlit;  



- Josef Vilhelm: uvedl, že ve svazu je k řešení hodně záležitostí v oblasti legislativy, 

navrhnul, aby konference doporučila JUDr. Mikuláš Papouška do Ústřední rozhodčí 

komise ČSCH;  

- Ing. Miroslav Kroft: poděkoval dosavadní ÚOK za vykonanou práci, obzvláště pak 

jejím dlouholetým členům. Nové ÚOK a KK popřál hodně elánu, trpělivosti, 

současně poděkoval za důvěru a podporu v kandidatuře. Konstatoval, že jednání 

probíhá konstruktivně;  

- Ing. David Rameš: rovněž poděkoval za schválenou podporu. 

Josef Vilhelm vznesl dotaz. Doporučuje konference JUDr. Mikuláše Papouška do Ústřední 

rozhodčí komise ČSCH – hlasování: PRO 270, ZDRŽELO SE 21.   

- Josef Blažek: navrhnul konání příští konference v Pardubicích. 

Kdo je pro, aby se konference konala v Pardubicích – hlasování, PROTI naprostá většina.   

- Josef Blažek: informoval, že novým předsedou ÚOK je Josef Vilhelm, 

místopředsedou ÚOK Ivan Pavel. Předsedou KK je JUDr. Mikuláš Papoušek. KK 

kooptovala jako třetího člena Jaroslava Kalaše.   
 

Ad 13) Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2018 

     Mandátová komise uvedla, že několik delegátů odešlo, v jednacím sále jsou přítomni 

delegáti disponující 378 hlasy. Jako delegát na Valnou hromadu ČSCH 2018 byl navržen 

Václav Rohrer ml., 1. náhradník Jiří Král a 2. náhradník Miloslav Hertl. Kdo souhlasí s tím, 

aby delegátem sekce chovatelů drůbeže na Valné hromadě ČSCH 2018 byl zvolen Václav 

Rohrer ml., 1. náhradníkem Jiří Král a 2. náhradníkem Miloslav Hertl – hlasování: PRO 378 

hlasů.    

         

Ad 14) Usnesení 

     Jaroslav Kalaš přednesl návrh celkového usnesení, některé body byly z podnětu delegátů 

upraveny či doplněny. Z ukládacích bodů předešlé konference byl jeden bod znovu dán do 

ukládací části usnesení. Mandátová komise před hlasováním zopakovala, že přítomni jsou 

delegáti s 378 hlasy.  

 

USNESENÍ  

Ústřední volební konference delegátů sekce chovatelů drůbeže,  

která se konala dne 2. června 2018 v Praze-Kobylicích 

 

Schvaluje: 

1. Program Ústřední volební konference delegátů sekce chovatelů drůbeže. 

2. Volbu mandátové komise ve složení: Lubomír Kesner, Tadeáš Jokiel, Ondřej Ceniga, 

Antonín Drbal, Milan Hradec ml., Martin Loukota, Josef Ješetický.  

3. Volbu návrhové komise ve složení: Jaroslav Kalaš, Jakub Šedivý, Ing. Richard Konrád. 

4. Volbu volební komise ve složení: Josef Blažek, Josef Škoda, Vladimír Kopřiva, Rostislav 

Valeš, Alena Polášková. 

5. Zapisovatelku: Ing. Elišku Stejskalovou.  

6. Ověřovatele zápisu: Petera Žuffu, Jaroslava Bayera, Markétu Uzlovou.  

7. Jednací řád a volební řád. 

8. Delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2018 Václava Rohrera ml., prvního náhradníka 

Jiřího Krále a druhého náhradníka Miloslava Hertla.  

9. Revizní zprávu o revizi činnosti v roce 2017 přednesenou předsedou Kontrolní komise 

sekce chovatelů drůbeže Miloslavem Hertlem. 

10. Volbu ÚOK CHD ve složení: Peter Žuffa, Josef Vilhelm, Ivan Pavel, Miloslav Hertl, Jiří 

Král, Jakub Šedivý, Václav Rohrer ml. (náhradník Zdeněk Dráb). Volbu Kontrolní 

komise sekce chovatelů drůbeže: Vladimír Eisenreich, JUDr. Mikuláš Papoušek. 



11. Doporučení kandidatury Ing. Miroslava Krofta na funkci (post) předsedy ÚVV ČSCH ve 

volbách do ÚVV ČSCH 2018. Doporučení kandidatury Ing. Davida Rameše na funkci 

(post) místopředsedy ÚVV ČSCH ve volbách do ÚVV ČSCH 2018.  

12. Doporučení kandidatury JUDr. Mikuláše Papouška do Ústřední rozhodčí komise ČSCH. 

13. Navržený vyrovnaný rozpočet. 

 

Bere na vědomí: 

1. Zprávu o činnosti ÚOK CHD přednesenou předsedou Pavlem Hrubešem. 

2. Kontrolu ukládacích bodů usnesení minulé Ústřední konference delegátů sekce chovatelů 

drůbeže přednesenou Josefem Vilhelmem. 

3. Zprávu o plemenářské práci v chovech a problematice posuzování drůbeže přednesenou 

Ivanem Pavlem, předsedou výboru Sboru posuzovatelů drůbeže. 

4. Zprávu o klubech chovatelů drůbeže přednesenou Jaroslavem Kalašem.  

5. Zprávu Petera Žuffy, stálého delegáta ČSCH v EE a člena standardové komise drůbeže v 

Evropském chovatelském svazu. 

6. Jednotlivé diskuzní příspěvky. 

7. Informaci o kooptaci Jaroslava Kalaše jako třetího člena Kontrolní komise sekce 

chovatelů drůbeže. Informaci o tom, že funkci předsedy ÚOK CHD bude vykonávat Josef 

Vilhelm, funkci místopředsedy ÚOK CHD Ivan Pavel a funkci předsedy Kontrolní 

komise sekce chovatelů drůbeže JUDr. Mikuláš Papoušek. 

 

Ukládá ÚOK CHD: 

1. Dopracování Směrnic pro uznané kategorie chovů po schválení zákona O šlechtění a 

plemenitbě hospodářských zvířat (dle EU). 

2. Dopracování nových standardů do Vzorníku plemen drůbeže v co nejkratším termínu. 

3. Podílet se na Evropské výstavě 2018 v Dánsku. 

4. Pokračovat v hledání možnosti zřízení testovací stanice drůbeže. 

 

Usnesení bylo zrekapitulováno, Josef Vilhelm nechal hlasovat o konečném znění usnesení. 

Kdo souhlasí s navrženým usnesením – hlasování: PRO 378 hlasů.  

 

Ad 15) Závěr 

      Ing. Eliška Stejskalová poděkovala bývalé ÚOK a KK za práci, ohradila se proti tvrzení 

jednoho z delegátů, že vše bylo špatně a nic se neudělalo. Vysvětlila, že Směrnice pro činnost 

kontrolovaných chovů má sice jen několik stran, ale za její přípravou je značné množství 

hodin. Vyzdvihla práci končící i předešlých ÚOK a uvedla, že členové vždy spolupracovali, 

snažili se najít kompromis a nevnášeli do jednání řevnivost a osočování navzájem.  

     Josef Vilhelm, nový předseda ÚOK, poděkoval za důvěru, uvedl, že se nechce a nemůže 

srovnávat s takovými předsedy ÚOK, jako byli Ing. František Tuláček, Ing. František Šonka 

nebo Pavel Hrubeš. Dále uvedl, že se rozhodl v letošních volbách již nekandidovat do ÚVV 

ČSCH. Dále popřál všem přítomným úspěšný chovatelský rok a v 15.55 hod. jednání 

ukončil. Mandátová komise provedla konečnou kontrolu hlasů dle prezenční listiny. V době 

ukončení jednání byli přítomni delegáti disponující 378 hlasy.      
          

   

                                                                                                  Josef VILHELM, v. r.  

                                                                                        předseda ÚOK chovatelů drůbeže               
 

 

Zapsala: Ing. Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu: Jaroslav Bayer, Markéta Uzlová, Peter Žuffa 

K ověření předáno dne: 8. 6. 2018 

Ověřování zápisu ukončeno dne: 12. 6. 2018 

Zápis bude vyvěšen na webu ČSCH, v časopise Chovatel bude uveřejněné usnesení.  


